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Svar på politikerspørgsmål om et metrostop i området ved Royal 
Arena i Ørestad Syd 

 

Du har den 13. september 2022 stillet følgende spørgsmål til Økonomiforvaltningen: 

”Kan forvaltningen oplyse om der er eller har været planer eller dialog med 

Metroselskabet eller andre interessenter om et metrostop i området ved Royal Arena 

i Ørestad Syd?” 

 

Økonomiforvaltningens besvarelse 

Økonomiforvaltningen kan besvare dit spørgsmål således: 

 
Ifm. etablering af Royal Arena i Ørestad Syd var der stort fokus på den nødvendige 

infrastruktur i området både af hensyn til gæster i arenaen og områdets beboere og 

brugere i øvrigt. 

 

Særligt ift. arenaen anbefalede de til arenaprojektet knyttede rådgivere, at der især af 

hensyn til en ønsket spredning af gæster efter arrangementer i arenaen ikke blev 

åbnet en station i Ørestad Syd tæt på arenaen, idet arenagæsterne dermed er henvist 

til at benytte de lidt fjernere, men dog nært beliggende stationer, Ørestad og 

Vestamager. 

 

Metroselskabet vurderede desuden ultimo 2012 som led i forundersøgelserne, at der 

til åbning af stationen, som er forberedt, men ikke apteret, ville skulle afsættes 130 

mio. kr. til dækning af anlægsomkostninger og 6,8 mio. kr./årligt til driftsudgifter, set i 

forhold til forventede yderligere passagerindtægter på 2,5 mio. kr./årligt.  

 

Der foreligger ingen planer om at åbne station Ørestad Syd. 

 

Videre proces  

Dit spørgsmål og Økonomiforvaltningens svar offentliggøres på Økonomiudvalgets 

hjemmeside under ”Spørgsmål til Økonomiudvalget”. 

 

  

Notat  
 

Til Andreas Nørgaard Petersen 


